
Besvarelse af spørgsmål nr. 113 (Alm. del), som Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg har stillet til in-
denrigs- og sundhedsministeren den 9. maj 2005

Spørgsmål 113:
Hvad agter ministeren at foretage sig for at finde alternativer til ftalater i 
hospitalsudstyr på de områder, hvor der i dag ikke forefindes alternativer?

Svar:
Som nævnt i min besvarelse af spørgsmål 111 vil jeg bede Medicoin-
dustrien om en redegørelse for, hvilke typer medicinsk udstyr, der kan er-
stattes af alternativer, som ikke indeholder ftalater. Hermed vil man samti-
dig kunne få et billede af, til hvilke anvendelser ftalatholdigt udstyr og mate-
rialer ikke vil kunne undværes på hospitaler, dvs. områder hvor der ikke 
findes acceptable alternativer.

I udstyrsindustrien finder en løbende produktudvikling sted, og som nævnt 
findes der allerede på en række områder alternative materialer. 

Da der er tale om et fælles EU-marked for medicinsk udstyr, hvor en stor 
del af de produkter, som anvendes i sundhedsvæsenet i Danmark fremstil-
les og indkøbes uden for landets grænser, er det min opfattelse, at en fæl-
les EU-indsats på området er en forudsætning for en systematisk og effek-
tiv indsats for udfasning af ftalater i medicinsk udstyr.

En fælles EU-indsats vil samtidig kunne medvirke til at skabe det fornødne 
incitament for industrien til at udvikle acceptable alternativer til udstyr inde-
holdende ftalater på behandlingsområder, hvor sådanne alternativer fortsat 
ikke er tilgængelige.
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